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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit tesz az alapjogok hatékonyabb biztosítása 
érdekében?" 

Tisztelt Biztos Úr!

 

 

Bejárta a hazai médiát az a hír, miszerint a Nemzeti Emberi Jogi Intézmények Világszövetségének
Akkreditációs Albizottsága kezdeményezte a magyar  alapvető jogok biztosának munkáját érintő
besorolás módosítását. A jelenlegi A kategóriából a B kategóriába történő átminősítés nem pusztán
adminisztratív  lépés,  hanem  komoly  következményekkel  is  jár.  Ezzel  a  döntéssel  ugyanis
megszűnne a magyar ombudsman teljes jogú szervezeti tagsága, ami automatikusan együtt jár a
szavazati jog elvesztésével is. 

 

Sajtóinformációk szerint a szervezet lépéséhez az vezetett, hogy jó ideje nem látja elég hatékonynak
az  alapjogok magyarországi  védelmét.  Az alapvető  jogok biztosától  ugyanis  nemcsak névleges,
hanem  kormányzattól  valóban  független  működés  várható  el,  ami  akár  az  állami  szervekkel
szembeni fellépést is magába foglalja. Ennek ellenére a tapasztalatok szerint a magyar Alapvető
Jogok Biztosának Hivatala  az utóbbi  években teljesen  passzív álláspontot  foglalt  el  a  kormány
munkájának ellenőrzése tekintetében, holott számos hír számol be az emberi jogok magyarországi
megsértéséről.  

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Biztos Urat:



 
 

1. Mikor értesült a munkáját érintő besorolás módosításáról?

 

2.  Milyen alapjogokkal kapcsolatban kapott  arról  jelzést,  hogy nem megfelelő az ön által
biztosított védelem szintje?

 

3. Mit tesz az egyértelmű jelzések fényében az alapjogok hatékonyabb biztosítása érdekében?

 

4.  Ön  szerint  megfelelő  gondosággal  járt-e  el  a  képviselőktől  érkező  bejelentésekkel
kapcsolatban?
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